
SCHRIFTELIJKE VRAAG

nr. 856
van LUDWIG VANDENHOVE
datum: 29 augustus 2023

aan BEN WEYTS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND

Dierenproeven  -  Controle

Dierenproeven blijven een probleem voor het dierenwelzijnsbeleid in Vlaanderen. Zolang 
er weinig alternatieven voorhanden zijn, moeten we zo veel mogelijk dierenleed proberen 
te vermijden. Daarvoor is een strikte uitvoering van de dierenwelzijnswetgeving 
noodzakelijk.

1. Hoeveel laboratoria of instellingen hadden een erkenning om dierenproeven uit te 
voeren in 2022?

2. Kan de minister per laboratorium of instelling aangeven welke dieren en hoeveel van 
deze dieren per jaar mogen worden aangewend voor dierenproeven? Graag cijfers van 
2014 tot en met 2022.

3. Kan de minister per laboratorium of instelling aangeven hoeveel dieren effectief zijn 
gebruikt voor dierenproeven? Graag cijfers van 2014 tot en met 2022.

4. Kan de minister volgende gegevens bezorgen:

a) cijfers per jaar van het aantal controles door de dienst Dierenwelzijn op 
dierenproeven van 2014 tot en met 2022;

b) cijfers per jaar van het aantal inbreuken dat de dienst Dierenwelzijn heeft 
vastgesteld bij dierenproeven van 2014 tot en met 2022;

c) cijfers van het aantal sancties, per jaar en per soort sanctie, voor inbreuken 
vastgesteld bij dierenproeven van 2014 tot en met 2022.



BEN WEYTS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND 

ANTWOORD
op vraag nr. 856 van 29 augustus 2023
van LUDWIG VANDENHOVE

1. Er waren in 2022 125 erkende dierproeflabo’s. 

2. De erkenning van een dierproeflabo vermeldt alleen de diersoorten die men mag 
inzetten in een dierproef. De soorten, voor de momenteel 125 erkende labo’s, vindt 
u hierbij (bijlage 1).

3. Voor de cijfers van 2014-2020 verwijs ik naar mijn antwoord op schriftelijke vraag nr. 
35 van 5 oktober 2021. 
Voor de informatie over 2021 verwijs ik u naar bijlage 2. Hierin vindt u per erkend 
dierproeflabo dat in 2021 proeven rapporteerde de aantallen dieren die voor het eerst 
gebruikt werden (hergebruik: neen) en de hergebruikte dieren (hergebruik: ja).
De cijfers voor 2022 zijn nog niet beschikbaar. 

4. Voor de cijfers van 2014-2020 verwijs ik naar mijn antwoord op schriftelijke vraag nr. 
35 van 5 oktober 2021. De cijfers van 2021-2022 vindt u in het onderstaande 
overzicht: 

Aantal geïnspecteerde 
labo’s

Aantal 
geïnspecteerde labo’s 
waar inbreuken 
werden vastgesteld

Gevolg

2021 41 22 1 pv
2022 47 32 8 pv’s

Zoals het gestegen aantal geïnspecteerde labo’s en het gestegen aantal opgestelde 
pv’s illustreren, zien wij inderdaad nauwlettend toe op een strike toepassing van de 
vigerende regelgeving. Het gaat wel niet altijd om inbreuken die rechtstreeks 
betrekking hebben op de proefdieren, maar bijvoorbeeld ook om administratieve 
tekortkomingen die geen directe gevolgen hebben op het welzijn van de proefdieren.

Wanneer inbreuken worden vastgesteld, worden maatregelen opgelegd die het labo 
moet ondernemen om zich in regel te stellen. De uitvoering van deze maatregelen 
wordt opgevolgd door bewijzen op te vragen en/of, afhankelijk van de ernst van de 
overtredingen, een hercontrole in te plannen. Bij inbreuken met een mogelijke 
negatieve impact op het dierenwelzijn en bij administratieve inbreuken die in de 
voorbije 5 jaar reeds werden vastgesteld en niet afdoende aangepakt werden, wordt 
een pv opgesteld.

BIJLAGEN

1. Overzicht diersoorten
2. Overzicht hergebruik dieren

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=17752
http://www.vlaamsparlement.be/link?id=17753

